
Tartu Linna Noortevolikogu III protokoll

Kuupäev – 11.12.2023
Algus – 17:30
Lõpp – 19:30
Osalevad – Artur Tšužas, Grete Laurand, Henn Kaaleb Humal, Henrik Harjus, Joosep
Kalberg, Klaudia Kaasik, Laura Liis Luhamäe, Laura Tõruke, Mia Raud, Mikk Artur Mikfelt,
Mirell-Maria Mesi, Juliana Klement, Helen Siska (Kultuuriosakonna noorsootöövaldkonna
juht), Lemmit Kaplinski (abilinnapea)
Protokollija –Mirell-Maria Mesi
Juhataja – Henn Kaaleb Humal
Puuduvad – Sven Sillaots, Marie-Liset Tauts, Arabella Elisabeth Saavo, Artur Tšužas, Liisa
Riso

Päevakord:

1. Koosoleku juhataja ja protokollija kinnitamine
2. Päevakorra kinnitamine
3. Muljed Jõgeva noortevolikoguga kokkusaamisest
4. Keskkond
5. Keskkonnast õpitu kasutamine
6. Abilinnapea Lemmit Kaplinski
7. Teiste noorte kaasamine/reklaam
8. Taarakastid koolides
9. KoostööÖÖ
10. Komisjonid
11. Komisjonide teemad
12. Kokkusaamiste pakkumised
13. Järgmine üritus
14. Kohapeal algatatud punktid

1. Koosoleku juhataja ja protokollija kinnitamine

Istungit juhatab Henn Kaaleb Humal ja protokollib Mirell-Maria Mesi.

2. Päevakorra kinnitamine

Päevakord kinnitatud.

3. Muljed Jõgeva noortevolikoguga kokkusaamisest

Eelmine reede saime kokku Jõgeva valla noortevolikoguga. Nad plaanivad teha podcasti, mis
oli huvitav mõte, mille peale ka ise mõelda. Võiksime proovida ühe saate teha. Selle
eestvedamise võiks endale peale võtta Juliana ja ühendust võtta Noortekeskusega.



Autovabaduse puiesteel debatt tuli ka teemaks kohtumisel. Suvised üritused võiks teha
üritustesarjana. Praegu olid nõus kaasa lööma Laura Liis, Klaudia, Mia.

4. Keskkond

Täpsemalt huvitab kõiki keskkonnateemal prügi sorteerimine ja linnaäärsetel aladel olev
prügi. Lisaks veel linna keskkonna disainimine, elurikkuse teema ja e-sigarettide maha
loopimine (seda saab siduda prügi sorteerimise teemaga). Taaraprojekti ka veel suuremalt ette
võtta.

Külaliseks soovitakse kutsuda linnaarhitekt ning elurikkuse teemal rääkijat (seda lubas otsida
Joosep).

5. Keskkonnast õpitu kasutamine

Ekspert on käinud rääkimas antud teemast. Edasi võiks teha näiteks paneeli koolides või
ettekandeid. Võiksime suhelda koolidega. Rääkida, kuidas suuremad firmad saastavad
keskkonda.

6. Abilinnapea Lemmit Kaplinski

Lemmit Kaplinski rääkis meile suurematest teemades, mis on käsil linnavalitsuses. Esimene
prioriteet on haridus. Praegu suur teema on õpetajate palk. Linn üritab vaadata õpetajate
palka laiemal, sest teised koolis töötajad peale õpetajate on sama olulised. Linnavalitsuse
prioriteet on jätkata koolipersonali vaatamist tervikuna. Teine probleem siinjuures on see, et
Eestis pole õpetaja karjäärimudelit ehk alustad õpetajana ja lõpetad õpetaja. Kolmandaks
ametiühing vaatab, ka ainult õpetajate miinimumpalga tõstmist, mitte palka laiemalt.

Huviharidus on järgmine oluline teema linnavalitususes. Lemmiti isiklik veendumus on see,
huviharidus peaks olema süstematiseeritud ning see peab olema füüsiliselt ja sotsiaalselt
eraldatud. Huviharidus on kultuuriosakonnas ja üldharidus haridusosakonnas ning seega pole
süsteemne.

Vaimse tervise osas on käimas töö Mihkel Leesiga. Linn peab pakkuma varajase märkamise
ja suunamise teenust, aga tegelema peavad selle teemaga ikkagi spetsialistid. See on nii
oluline asi, et selle jaoks ei saa nii lihtsalt raha loopita.

Kooli toidu osas sätestab linn ette nõuded. Menüüsid koostatakse eritarkvara programmidega.
Tartus kooli toit on riigihangetega seotud, seega on raske muudatusi teha.

Lemmit andis meile ka häid vihjeid. Teha koostööd õpilasesindustega ja nad võiksid olla
meie sõnaedastajad. Me võime ükskõik, kelle juurde minna linnavalitsuses. Ennem kui
tuleme midagi ütlema, peame kontrollima, kas see on ainult sulle nii või on tegemist laiema
probleemiga.

7. Teiste noorte kaasamine/reklaam



Osaluskohvik, mille teema oleks keskkond (teha nt veebruaris) - Marie, Joosep

Debatid ja paneelid Autovabaduse puiesteel. Debatti võiksid tulla teemad osaluskohvikust.

8. Taarakastid koolides

Laura Liis rääkis taarakastide projektist koolides.

9. KoostööÖÖ

Õpilasesindustega parem suhtlus. Debatt.

See võiks toimuda ikkagi päeval.

10. Komisjonid

Arengu-ja planeerimis komisjon, hariduskomisjon, keskkonnakomisjon, kultuurikomisjon,
majanduskomisjon, rahanduskomisjon, sotsiaalkomisjon, revisjonikomisjon, ajutised
komisjonid.

11. Komisjonide teemad

Revisjonikomisjon - Tartu linna siseauditi 2024.aasta tegevusplaan. Ülevaade linn
seisukohast olulisematest kohtuvaidlustest. Revisjonikomisjoni 2024.aasta I poolaasta
tööplaan

Arengu- ja planeerimiskomisjon - Informatsioon Riia tänava ümberehituse eskiislahendusest

Kultuurikomisjon - (jääb ära)

Majanduskomisjon - (Humal restoranis) Ruumiloome osakonna juhataja Kertu Vuks räägib
osakonna struktuurist ja tegevusest linnaruumis liikumisteede kujundamisel. Linnapuhastuse
peaspetsialisti Madis Tammeoru osalusel diskussioon teemal, millisel määral peaks linn
korraldama talvel lume äravedu ja milline on linna võimekus kergliikusteede väga heal
tasemel talviseks hooldamiseks.

Keskkonnakomisjon - Informatsioon lumetõrje olukorrast ja plaanidest

Hariduskomisjon - (Tartu Rakenduslik Kolledž) Nutiseadmete kasutamisest koolides.
Komisjoni tööplaani kinnitamine. Tartu Rakendusliku Kolledži tegevuse tutvustus ja ringkäik
õppehoones

Rahanduskomisjon - Tartu Linnavolikogu 18. veebruari 2021. a määruse nr 131 "Puudega
lapse lapsehoiuteenuse ja tugiisikuteenuse osutajale toetuse andmise kord" muutmine.
Linnavara tasuta võõrandamine. Tartu linna 2024. aasta eelarve, muudatusettepanekud.



12. Kokkusaamiste pakkumised

Räpina Noortevolikogu (5.02.2024)

Tallinna Linna Noortevolikogu delegaat (11.03.2024)

Urmas Klaas (22.01.2024)

Kohtumine ASO-ga

Tartu linna koduleht - TLNV info (Hegert Leidsalu). Kutsuks koos Mariliisiga.

13. Järgmine üritus

Brownide küpsetamine 16.12 alguse kell 15.00.

Järgmise istungi toit on kook.

14. Kohapeal algatatud punktid

Kohapeal algatatud punkte ei olnud.

15. Järgmiste istungite kuupäevad

15. jaanuar, 5. veebruar, 11. märts, 8. aprill, 6. mai, 27. mai, 10. juuni, 2. september, 30.
september, 28. oktoober, 25. november, 9. detsember.

Istungi juhataja Istungi protokollija
Henn Kaaleb Humal Mirell-Maria Mesi


